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« V jednotném ¢isle ma pridavné jméno koncovku -e v 1. padé vSech tii rodi (der
kleine Tisch, die kleine Kiiche, das kleine Haus) a ve 4. padé rodu Zenského
a stiedniho (die kleing Kiiche, das kleine Haus). V ostatnich padech
jednotného &isla pfibira pfidavné jméno koncovku -en.

« V mnozném ¢isle maji vSechny tvary pfidavného jména koncovku -en.

« Stejné jako po ¢lenu urcitém se v jednotném ¢isle sklofuji pfidavna jména take
po téchto zajmenech: dieser, diese, dieses (tento); jener, jene, jenes (onen);
jeder, jede, jedes (kazdy); mancher, manche, manches (mnohy); solcher,
solche, solches (takovy); welcher, welche, welches (ktery, jaky): derjenige,
diejenige, dasjenige (ten, onen); derselbe, dieselbe, dasselbe (tentyz).
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-V jednotném ¢isle sklonovani pfidavnych jmen po ¢lenu neurcitém je tieba si
pamatovat 5 tvarll pridavného jména, které udavaji rodové koncovky: 1. pad
muzského rodu (ein kleiner Tisch) a 1. a 4. pad zenského a stredniho rodu (eine

grole Kiiche, ein schénes Haus). VSechny ostatni tvary piidavného jména maji
koncovku -en.

- Pridavné jméno v jednotném ¢isle po neurcitém ¢lenu ma v mnozném éisle nulovy
Clen, proto pfebira tvary urcitého clenu (die -e, der -r, den -n, die -e) - viz tabulka.
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. Mnozné éislo piidavnych jmen bez ¢lenu tvarem odpovida mnoznému ¢islu

piidavnych jmen po ¢lenu neurcitém.

. PFidavné jméno bez clenuma v jednotném ¢isle koncovky uréitého ¢lenu (der -r,
dem -m, den -n, die -e, der -r atd.) s vyjimkou tvaru 2. padu muzského
a stiedniho rodu, kterému pfislusi koncovka -en (misto koncovky -es).
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1 nmlastnovauch zajmenech a po neurcitém zajmenu kein se pfidavna jména

Zuji v jednotném ¢isle jako po ¢lenu neuréitém (ein neuer Mantel - dein neuer

\=~2l) a v mnozném Cisle jako po ¢lenu uréitém ve vsech tvarech s koncovkou -en

<= neuen Mantel - deine neuen Miéintel).

Pridavnd jména se zménou v kmeni pii skloovani

. L pridavnych jmen konéicich na -el pii sklonovani vypadava -e:

unkel = die dunkle Stral3e
~zel = ein edler Wein
=tel = ein eitler Mann
~mfortabel = das komfortable Sofa
wobel = ein nobles Geschéft

~ pridavnych jmen Kkonéicich na -er pii sklofiovani vypadava -e, predchazi-li
~ncovému -er dvojhlaska -au nebo -eu:
sauer = der saure Apfel

seuer = ein teures Fahrrad

. 1 pridavného jména hoch se méni ch na h:

~och = das hohe Gebéude.




